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Parlament České republiky

POSLANECKÁ SNĚMOVNA
2022

9. volební období

ZÁPIS
ze 12. schůze výboru pro životní prostředí,

která se konala dne 31. srpna 2022 od 12.30 hodin

v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 1/1, 118 26 Praha 1
místnost č. K 49 / přízemí

Přítomni: Ing. Ondřej Babka, Mgr. Richard Brabec, Ing. Eva Fialová, Mgr. Jiří Kobza, 
Ing. Jana Krutáková, Karla Maříková, MUDr. Zdenka Němečková Crkvenjaš, 
MBA, Ing. Karel Smetana, Mgr. Bc. David Šimek, MBA

Omluveni: Ing. Josef Bernard, Ing. Jan Bureš, DBA, Ing. Stanislav Fridrich, Jan Hofmann,
Klára Kocmanová, Ing. Václav Král, Ing. et Ing. Miloš Nový, Ing. Berenika 
Peštová, Ph.D., David Pražák, Ing. Karel Tureček, Ing. Lukáš Vlček

Hosté: JUDr. Jan Dusík, M.Sc., náměstek pro řízení sekce ochrany klimatu MŽP
Ing. Jakub Achrer, vedoucí oddělení technologických zdrojů a zástupce ředitele
odboru ochrany ovzduší MŽP
Mgr. Matěj Mrlina, vrchní ministerský rada, odbor ochrany ovzduší MŽP
Mgr. Tomáš Hrdlička, oddělení technické legislativy MŽP
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NÁVRH PROGRAMU:

12:30 hod.
1. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 73/2012 Sb., o látkách, které poškozují

ozonovou  vrstvu,  a  o  fluorovaných  skleníkových  plynech,  ve  znění  pozdějších
předpisů /ST 75/ - jednání garančního výboru

Odůvodní zástupce Ministerstva životního prostředí
  Zpravodajka posl. Ing. Eva Fialová

13:00 hod.
2. Různé

13:10 hod. 
3. Návrh termínu a pořadu příští schůze výboru

_______________________________
Uvedené časy jsou pouze orientační.
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Předsedkyně Ing. Jana Krutáková zahájila 12. schůzi výboru, přivítala členky a členy výboru 
a  hosty. Upozornila,  že  z jednání  výboru bude pořízen zvukový záznam, který bude poté
zveřejněn na webových stránkách výboru. Dále sdělila, že jednání výboru je možné sledovat
videokonferenčně.  Dotázala  se,  zda  má  někdo  návrh  na  změnu  nebo  doplnění  programu
schůze. Poté nechala hlasovat o navrženém programu schůze.

Hlasování o programu
Hlasování č. 1: Pro 7                   Proti 0 Zdržel se 0
Poslanec Smetana reklamoval nefunkčnost hlasovacího zařízení a deklaroval, že hlasoval Pro.
Konečný výsledek hlasování o programu schůze je tedy:

 Pro 8                   Proti 0 Zdržel se 0

Předsedkyně Krutáková jmenovala poslankyni Karlu Maříkovou ověřovatelkou této schůze.

Vyslovení souhlasu výboru s vystoupením hostů v délce 2 minut.
Hlasování č. 2: Pro 8           Proti 0 Zdržel se 0

Závěrem uvedla,  že  z celého  jednání  výboru  se  omluvili  poslanci  Hofmann,  Král,  Vlček,
Tureček, Pražák, Fridrich a poslankyně Peštová a Kocmanová.

1. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 73/2012 Sb., o látkách, které poškozují
ozonovou  vrstvu,  a  o  fluorovaných  skleníkových  plynech,  ve  znění  pozdějších
předpisů /ST 75/ - jednání garančního výboru

Předsedkyně Krutáková zahájila 1. bod jednání 12. schůze a přivítala zástupce Ministerstva
životního prostředí  (dále  jen MŽP) JUDr. Jana Dusíka,  M.Sc.,  náměstka pro řízení  sekce
ochrany  klimatu  a  Ing.  Jakuba  Achrera,  vedoucího  oddělení  technologických  zdrojů  a
zástupce ředitele odboru ochrany ovzduší. Požádala je o úvodní slovo. 

Náměstek Dusík nejprve zmínil historii předkládání tohoto návrhu novely zákona. Následně
sdělil,  že cílem návrhu zákona je zefektivnění systému nakládání s regulovanými látkami  
a fluorovanými skleníkovými plyny (tzv. F-plyny) a výkonu státní správy v této oblasti. S tím
je spojena komplexní úprava systému certifikace osob nakládajících s těmito látkami, která by
měla snížit administrativní zátěž. A také zúžení rozsahu informačního systému v této oblasti,
který bude nově obsahovat pouze nezbytné údaje. Poté podrobně popsal navrhované úpravy:
prodloužení lhůty pro předání regulovaných látek ke zneškodnění, eliminace černého trhu  
s  jednorázovými  lahvemi  na  území  ČR,  úprava  povinnosti  podávání  zpráv  osobami
nakládajícími s F-plyny - rozšíření o kategorii plynů obsažených v zařízení a několik dalších
jako  např.  úprava  některých  sankčních  ustanovení.  Závěrem  požádal,  aby  v průběhu
projednávání  byla  zohledněna  účinnost  tohoto  předpisu,  neboť  teď  již  není  možné  jí
dosáhnout – je třeba ji vhodně upravit.

Předsedkyně  Krutáková  poděkovala  náměstkovi  Dusíkovi  za  úvodní  slovo  a  požádala
zpravodajku Fialovou o přednesení zpravodajské zprávy.
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Zpravodajka  Fialová  ve  své  zpravodajské  zprávě  uvedla,  že  kvituje  velké  administrativní
zjednodušení.  Uvedla dvě konkrétní  pozitivní změny návrhu zákona.  Poté popsala  historii
projednávání  tohoto  tisku  v Poslanecké  sněmovně  a  sdělila,  že  nebyly  podány  žádné
pozměňovací návrhy. 

Předsedkyně Krutáková poděkovala zpravodajce Fialové za zpravodajskou zprávu a otevřela
obecnou rozpravu.

Poslanec Kobza položil dotaz k rozšíření o kategorii plynů obsažených v zařízení. Obrovské
množství F-plynů je v klimatizacích v autech. Jak toto bude technicky řešeno? Popsal situaci
kolem freonu.

Vedoucí  Achrer  odpověděl,  že k odsátí  regulované látky z náplně klimatizace motorových
vozidel  musí  dojít  předtím,  než  se  vozidlo  ocitne  na  vrakovišti  či  v  drtiči.  Poté  popsal
legislativní stránku věci.  Odkázal i  na legislativu odpadářskou -  např.  regulaci zpracování
elektroodpadu.

Předsedkyně Krutáková uzavřela obecnou rozpravu a otevřela rozpravu podrobnou. Protože
se  nikdo  nepřihlásil  a  také  nebyl  podán  žádný  pozměňovací  návrh,  podrobnou  rozpravu
uzavřela a požádala zpravodajku Fialovou o seznámení s navrženým usnesením.

Zpravodajka Fialová přednesla návrh usnesení v následujícím znění:

Po  úvodním  slově  náměstka  ministryně  životního  prostředí  JUDr.  Jana  Dusíka,  M.Sc.,
zpravodajské zprávě posl. Ing. Evy Fialové a po rozpravě

výbor pro životní prostředí Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR

I. d o p o r u č u j e  Poslanecké  sněmovně  Parlamentu  ČR,  aby  návrh  schválila
v navrženém znění;

II. z m o c ň u j e  zpravodajku výboru, aby na schůzi Poslanecké sněmovny podala zprávu
o výsledcích projednávání tohoto návrhu zákona ve schůzi výboru pro životní prostředí;

III. z m o c ň u j e  zpravodajku výboru, aby ve spolupráci s legislativním odborem Kanceláře
Poslanecké sněmovny provedla příslušné legislativně technické úpravy;

IV. p o v ě ř u j e  předsedkyni výboru, aby toto usnesení předložila předsedkyni Poslanecké
sněmovny.

Hlasování č. 3: Pro 8                   Proti 0 Zdržel se 0

Usnesení č. 56: https://www.psp.cz/sqw/text/text2.sqw?idd=215959

Předsedkyně Krutáková ukončila bod.
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2. Různé

Předsedkyně Krutáková zahájila 2. bod jednání 12. schůze a v úvodu navrhla aktualizovat
informaci o zahraniční cestě členů výboru pro životní prostředí ve dnech 13. až 17. září 2022.
Informovala,  že  došlo  ke  změně  ve  složení  delegace:  nově  pojedou  poslanci  Krutáková,
Hofmann, Pražák a Němečková Crkvenjaš. Poslanec Kobza se z pracovních důvodů omluvil.
Tím  vyvstala  potřeba  znovu  odhlasovat  návrh  usnesení  k zahraniční  cestě.  Předsedkyně
Krutáková přednesla návrh usnesení v následujícím znění:

Výbor pro životní prostředí Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR

I. revokuje  své usnesení  č.  54 ze dne 8.  července 2022, k zahraniční  cestě  delegace
výboru pro životní prostředí do Portugalska; 

II. doporučuje  na základě schváleného záměru zahraničních aktivit orgánů Poslanecké
sněmovny v roce  2022 (usnesení  ORGV č.  44  z 23.  3.  2022),  aby delegace  výboru
uskutečnila zahraniční pracovní cestu do Portugalska:

v termínu od 13. do 17. září 2022

ve složení: Krutáková Jana – vedoucí delegace

Hofmann Jan

Pražák David

Zdeňka Němečková Crkvenjaš;

III. zmocňuje  předsedkyni výboru, aby toto usnesení předložila organizačnímu výboru PS
Parlamentu ČR. 

Hlasování č. 4: Pro 9                   Proti 0 Zdržel se 0

Usnesení č. 57: https://www.psp.cz/sqw/text/text2.sqw?idd=215948

Po přijetí usnesení se o slovo přihlásil poslanec Babka. Dotázal se na program této zahraniční
cesty.

Předsedkyně Krutáková seznámila členy výboru s navrženým programem cesty.

Poslankyně Fialová připomněla, že výbor vyzýval vládu ke znovu uskupení Uhelné komise.
Dotázala se, zda se Uhelná komise sešla? Vyzvala k dotazu na ministryni životního prostředí,
v jakém stavu je svolání Uhelné komise, a o předání informace na dalším jednání výboru.

Předsedkyně Krutáková podpořila návrh poslankyně Fialové s tím, že požádá ministerstvo  
o podání informace k této problematice.

Předsedkyně Krutáková ukončila bod.
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3. Návrh termínu a pořadu příští schůze výboru

Předsedkyně Krutáková zahájila 3. bod jednání 12. schůze. Informovala, že v této chvíli jsou
ve druhém čtení dva sněmovní tisky, ke kterým nejsou podány žádné pozměňovací návrhy,
proto se dá předpokládat, že by mohly projít rovnou do třetího čtení (ST 67 o Antarktidě a ST
75 o ozonové vrstvě). V návrhu do prvního čtení je zařazen tisk 227 Novela zákona o právu
na informace o životním prostředí - EU. V dalším výborovém týdnu je plánována zahraniční
cesta do Portugalska.  Proto další  schůze výboru patrně bude až v týdnu od 5.  října 2022.
Předsedkyně Krutáková se  dotázala,  zda  by  nebylo  dobré zařadit  na  příští  schůzi  výboru
informaci  MŽP  
o stavu v Českém Švýcarsku? Případně jiné návrhy?

Poslanec  Kobza  navrhl  vyslechnout  si  názor  lesních  odborníků  na  bezzásahové  zóny,
v souvislosti s požárem ve Hřensku.

Poslanec  Brabec  se  dotázal  zástupců  MŽP, jestli  nemají  informaci,  jak  zhruba  vypadají
harmonogramy další legislativy – vodní zákon, ústavní ochrana vody atd.

Mgr. Lukáš Holeček, ředitel odboru kanceláře ministryně životního prostředí odpověděl, že
MŽP plánuje do konce roku předložit vládě novelu vodního zákona, ústavní ochranu vody 
a novelu zákona o zemědělském půdním fondu. Poté, ve vazbě na stavební zákon, zákon  
o jednotném environmentálním stanovisku. 

Předsedkyně Krutáková se dotázala, zda novela vodního zákona nebude navazovat na zákon 
o vodovodech a kanalizacích? 

Ředitel Holeček reagoval, že to je v působnosti Ministerstva zemědělství.

Předsedkyně Krutáková poděkovala všem za účast a 12. schůzi výboru pro životní prostředí
ukončila.

Karla MAŘÍKOVÁ v. r.

ověřovatelka 

Ing. Jana KRUTÁKOVÁ v. r.

předsedkyně
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Výbor pro životní prostředí PSP
12. schůze

31.08.2022 - 12:32:35

1. hlasování, návrh

Schválení programu

Aktivně hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

Ondřej Babka, ANO: Pro
Josef Bernard,

STAN:
nepřít.

Richard Brabec,
ANO:

Pro

Jan Bureš, ODS: nepřít. Eva Fialová, ANO: Pro
Stanislav Fridrich,

ANO:
nepřít.

Jan Hofmann, ODS: nepřít. Jiří Kobza, SPD: Pro
Klára Kocmanová,

Piráti:
nepřít.

Václav Král, ODS: nepřít.
Jana Krutáková,

STAN:
Pro

Karla Maříková,
SPD:

Pro

Zdenka Němečková
Crkvenjaš, ODS:

nepřít. Miloš Nový, TOP09: nepřít.
Berenika Peštová,

ANO:
nepřít.

David Pražák, ANO: nepřít.
Karel Smetana,

KDU-ČSL:
Nehlasoval

David Šimek, KDU-
ČSL:

Pro

Karel Tureček, ANO: nepřít. Lukáš Vlček, STAN: nepřít.   

ID hlasování: 1, schůze č. 12, čas 12:32:35

Výbor pro životní prostředí PSP
12. schůze

31.08.2022 - 12:34:09

2. hlasování, návrh

Schválení vystoupení hostů v délce 2 minut

Aktivně hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

Ondřej Babka, ANO: Pro
Josef Bernard,

STAN:
nepřít.

Richard Brabec,
ANO:

Pro

Jan Bureš, ODS: nepřít. Eva Fialová, ANO: Pro
Stanislav Fridrich,

ANO:
nepřít.

Jan Hofmann, ODS: nepřít. Jiří Kobza, SPD: Pro
Klára Kocmanová,

Piráti:
nepřít.

Václav Král, ODS: nepřít.
Jana Krutáková,

STAN:
Pro

Karla Maříková,
SPD:

Pro

Zdenka Němečková
Crkvenjaš, ODS:

nepřít. Miloš Nový, TOP09: nepřít.
Berenika Peštová,

ANO:
nepřít.

David Pražák, ANO: nepřít. Karel Smetana, Pro David Šimek, KDU- Pro
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KDU-ČSL: ČSL:
Karel Tureček, ANO: nepřít. Lukáš Vlček, STAN: nepřít.   

ID hlasování: 2, schůze č. 12, čas 12:34:09

Výbor pro životní prostředí PSP
12. schůze

31.08.2022 - 12:47:31

3. hlasování, návrh

Vl. n. zákona, kterým se mění zákon č. 73/2012 Sb., o látkách, které poškozují ozonovou
vrstvu /ST 75/

Aktivně hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

Ondřej Babka, ANO: Pro
Josef Bernard,

STAN:
nepřít.

Richard Brabec,
ANO:

Pro

Jan Bureš, ODS: nepřít. Eva Fialová, ANO: Pro
Stanislav Fridrich,

ANO:
nepřít.

Jan Hofmann, ODS: nepřít. Jiří Kobza, SPD: Pro
Klára Kocmanová,

Piráti:
nepřít.

Václav Král, ODS: nepřít.
Jana Krutáková,

STAN:
Nehlasoval

Karla Maříková,
SPD:

Pro

Zdenka Němečková
Crkvenjaš, ODS:

Pro Miloš Nový, TOP09: nepřít.
Berenika Peštová,

ANO:
nepřít.

David Pražák, ANO: nepřít.
Karel Smetana,

KDU-ČSL:
Pro

David Šimek, KDU-
ČSL:

Pro

Karel Tureček, ANO: nepřít. Lukáš Vlček, STAN: nepřít.   

ID hlasování: 3, schůze č. 12, čas 12:47:31

Výbor pro životní prostředí PSP
12. schůze

31.08.2022 - 12:50:43

4. hlasování, návrh

Různé

Aktivně hlasovalo: 9 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

Ondřej Babka, ANO: Pro
Josef Bernard,

STAN:
nepřít.

Richard Brabec,
ANO:

Pro

Jan Bureš, ODS: nepřít. Eva Fialová, ANO: Pro
Stanislav Fridrich,

ANO:
nepřít.

Jan Hofmann, ODS: nepřít. Jiří Kobza, SPD: Pro
Klára Kocmanová,

Piráti:
nepřít.

Václav Král, ODS: nepřít.
Jana Krutáková,

STAN:
Pro

Karla Maříková,
SPD:

Pro

Zdenka Němečková
Crkvenjaš, ODS:

Pro Miloš Nový, TOP09: nepřít.
Berenika Peštová,

ANO:
nepřít.

David Pražák, ANO: nepřít. Karel Smetana, Pro David Šimek, KDU- Pro
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KDU-ČSL: ČSL:
Karel Tureček, ANO: nepřít. Lukáš Vlček, STAN: nepřít.   

ID hlasování: 4, schůze č. 12, čas 12:50:43
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